
A KoronAvírusról
EGY Háziorvos 
szEmévEl
A koronavírus második hulláma teljesen másként 
zajlik, mint  tavasszal az első. Akkor még sokunk szá-
mára ismeretlen volt ez a Kínából érkező betegség, 
melyre oltás még most sincs, így a védekezési módok 
továbbra is korlátozottak. Az egyik új, szeptemberi 
szabályozás szerint a háziorvosok PCR teszt nélkül 
is megállapíthatják a koronavírus fertőzést, ameny-
nyiben a betegen jelentkező tünetek COVID-19 
megbetegedésre utalnak. Dr. Fekete Imre háziorvos-
sal készítettünk interjút.                                         // 8. oldal                                    

Balmazújváros
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30 évEs A mAGYAr 
önKormánYzAtisáG
2020 szeptember 30. a helyi önkormány-
zatok napja Magyarországon. A három év-
tizedes visszaemlékezés apropója, kevés 
okot ad ma az ünneplésre.                //  2. oldal

A városHázA dísztErméből
Szeptember 7-én a rendkívüli képviselő-
testületi ülésén 3 napirendi pontot nyílt, 
egyet pedig zárt ülésen, míg szeptember 
16-án a több mint 20 napirendi pontot, 
tárgyalt a testület.                             //  3. oldal

A PiAc és rEKrEációs PArK 
KivitElEzési munKálAtAi 
Szeptemberben a zöldségpiac ismét a Városi 
Piac kiépített részére költözött. Hetekkel ezelőtt 
adta át a területet a kivitelezőnek a Város, ahol 
elkezdődhettek a munkálatok.        //  4. oldal

 //  KÖzélET  //  KÖzélET  //  KÖzélET 

7. néPi étElEK 
és néPi JátéKoK 
FEsztiválJA
A Balmazújvárosi Nő-
központ szervezésében 
2020. szeptember 19-én 
került sor a 7. Népi Ételek 
és Népi Játékok Fesztivál-
jára, melynek apropóján 
a Balmazújvárosi Nőköz-
pont szakmai vezetőjével, 
Katona Csabáné Bettyvel 
és Petrovics Sándorral, a 
Kadarcs Hagyományőr-
ző Egyesület elnökével 
beszélgettünk.      // 4. oldal                                    

65. osztálY-
tAlálKozó 

B a l m a z ú j v á r o s o n 
65 éves, csodálatos 
osztálytalálkozó volt. 
A sors megadta az 
idén már 80 éves ta-
nulóknak, hogy a régi 
iskolai emlékeiket fel-
idézzék.     //14. oldal

A bAJnoKsáGbAn 
mEnEtElés, 
A KuPábAn KiEsés
A megyei I. osztályú 
együttesünk szeptember-
ben mind a három bajno-
kiját megnyerte úgy, hogy 
a 11 lőtt gólunkra csak 
egyetlen válasz érkezett.       
                                            // 11. oldal

A többévEs 
tudAtos 
éPítKEzés úJAbb 
ErEdménYE

Újra él a felnőtt női ké-
zilabdázás városunk-
bannk!                         // 10. oldal

szénHidrát- 
AnYAGcsErEzAvAr, 
inzulinrEzisz-
tEnciA ...
A lakosság egészségi álla-
potát veszélyeztető kró-
nikus betegségekről szóló 
információk átadása na-
gyon fontos...         // 9. oldal

csóK szoborbA 
álmodvA 

Már átadásra került 
Széri-Varga Géza szobrász-
művész alkotása augusztus 
végén... Erről beszélget-
tünk Dr. Cs.Tóth János mű-
vészeti íróval...      // 7. oldal

KörKérdés 
FrissEn véGzEtt 
KözéPisKolá-
sAinKHoz
Szokatlan körülmények 
között fejezték be tanul-
mányaikat az újvárosi kö-
zépiskola diákjai. Elma-
radt a szerenád, a ballagás, 
a szóbeli vizsgák jó része, 
alkalmazkodniuk kellett 
a megváltozott körülmé-
nyekhez. Néhány végzőst 
megkérdeztünk, hogyan 
értékeli a középiskolában 
töltött éveket, sikerült-e 
munkába állnia, hogyan 
látja 20 évvel későbbi ön-
magát.                        //  5. oldal

 //  KÖzélET

 //  KÖzélET

 //  KÖzélET 

 //  KÖzélET 

 //  mINdENfélE //  sPorT //  sPorT //  sPorT //  TÖrTéNElEm

bAlmAzúJvárosi városszéPítőK
Idén nyáron a rengeteg eső és az azt követő meleg miatt sok helyen bur-
jánzott a gaz. Erre felfigyelve döntött úgy Szarvasné Kati, hogy szeretné 
szebbé tenni a várost, és ezért önkéntes munkát is szívesen végezne. Az 
elgondolást tettek követték, és a végére kisebb csapat kezdhette el az 
önkéntes, városszépítő munkát Balmazújváros különböző területein.            
                                                                         // 6. oldal 



szeptember 7-én, rendkívüli kép-
viselőtestületi ülésén 3 napirendi 
pontot nyílt, egyet pedig zárt ülé-
sen tárgyaltak.

1. Döntés született egy pályázati felhí-
vásról, mely a Hotel Kamilla bérbeadá-
sáról szól. A pályázó leendő bérlőre vo-
natkozó feltételek:

● Kötelezettséget kell vállalnia, hogy az 
ingatlant továbbra is legalább három-
csillagos szállodaként, Hotel Kamilla 
elnevezéssel működteti.
● Rendelkeznie kell igazolt szakmai re-
ferenciával szálloda üzemeltetési vagy 
vendéglátói vagy rendezvényszervezői 
üzletágban.
● Előnyt jelent három évre szóló szakmai 
koncepció elkészítése és benyújtása az 
ingatlan működtetése vonatkozásában.
● A bérlő kötelezettsége az ingatlan ál-
lagának megóvása, amelynek keretén 
belül a bérlő végzi el saját költségén 
az ingatlan működésével kapcsolatos 
valamennyi karbantartási és felújítási 
munkát a központi berendezésekre is 
kiterjedően. Az eszközök felújítását 
és szükséges cseréjét a bérlő végzi a 
saját költségén.

Az ingatlan havi bérleti díja 2020. év-
ben minimum 450.000.- Ft + ÁFA ösz-
szeg, 2021-ben minimum 850.000.- Ft 
+ ÁFA összeg.

A pályázat bírálati szempontjai: A be-
nyújtott pályázatok alapján az összes-
ségében legkedvezőbb ajánlat kerül el-
fogadásra, amelynek során a fő bírálati 
szempontok a megajánlott bérleti díj 
összege, az igazolt referenciák, valamint 
a szakmai koncepció megléte és az ab-
ban foglalt elképzelések.
A benyújtott pályázatokról Balmazúj-
város Város Önkormányzat képvise-
lő-testülete dönt. A bérleti szerződés 
leghamarabb 2020. október 1. napjától 
köthető meg.

2. Balmazújváros Város Önkormány-
zata és a Balmaz Tésztagyártó Szociá-
lis Szövetkezet között haszonkölcsön 
szerződés állt fenn, 2018. augusztus 
24.- 2020. augusztus 31. között a gyár-
táshoz szükséges tárgyi eszközökre. Ezt 
a szerződést a testület a Szövetkezet ké-
résére 2022. április 30. napig meghosz-
szabbította.

3. Az „Önkormányzati tulajdonban 
lévő épület energiahatékonyságot cél-
ző fejlesztés Balmazújvároson” című 
TOP-os projekthez (Vörösmarty utca 
1/b) kapcsolódó közbeszerzési eljárást 
eredménytelennek nyílvánította a kép-
viselő-testület. A benyújtásra került 
ajánlat, mintegy 60%-al meghaladta a 
célra rendelkezésre álló összeget.
Határoztak arról is, hogy ugyanebben 
a tárgyban új közbeszerzési eljárás ke-
rüljön lefolytatásra úgy, hogy a projekt 
indikátorai ne sérüljenek, de kerülje-
nek felülvizsgálatra a beruházás során 
felhasználandó anyagok.

zárt ülésen döntöttek a „Balmazújvá-
ros gazdasági potenciáljának növelése a 
Böszörményi úti iparterület fejlesztése 
által- magasépítési és elektromos háló-
zati fejlesztési munkanemek megvaló-
sulása” elnevezésű közbeszerzési eljárás 
kiírásáról.

szeptember 16-án volt a nyári szü-
net utáni első, munkaterv szerinti 
testületi ülés, több mint 20 napi-
rendi ponttal, melynek csak a nyílt 
részét mintegy 4,5 órában tárgyal-
ták. Ezekből néhányat kiemelve:

● Az önkormányzat 2020. költségveté-
sének I. féléves teljesüléséről megálla-
pították, hogy az egyensúlyban van- a 
kormányzati elvonások ellenére. Csak 
annyi a költés, amennyit a bevételek 
megengednek. Az iparűzési adó fel-
töltésének végső határidejét decem-
berről májusra tolták el rendeletileg, 
aminek hatása egyelőre kiszámíthata-
lan. Nem tudni ugyanis, hogy a vállal-
kozások közül mennyien várnak ki az 
adó befizetésével.

● Az önkormányzat többségi tulajdo-
nában lévő gazdasági társaságainak a 
beszámolóit az I. féléves munkájukról 
elfogadták. A Balmaz Kamilla Kft-nél 
megállapíthatták, hogy a cég helyzete 
kritikus.

● Elfogadták az Egyesített Óvoda és 
Bölcsőde Intézményben a maximális 
csoportlétszámtól való eltérést, vala-
mint az intézmény pedagógiai prog-
ramját is. Az intézményvezető asszony-
tól egy kérdésre válaszolva elhangzott, 
hogy a humánerőforrás helyzet már 
közel van az optimálishoz. 

● Az „OXENWEG- Turisztikai beru-
házások” elnevezésű közbeszerzési 
eljárást sikeresnek nyílvánították. (A 
„Veres Péter emlékpark fejlesztése”, és 
a „Kézműves közösségi ház és filagó-
ria építése”) 

A legjobb ajánlat és a fedezet közötti kü-
lönbség kiegyenlítésére az önkormány-
zat 2021-es költségvetését jelölték meg 
forrásnak. Ez egy konzorciumi, sok ön-
kormányzatot magába foglaló pályázat, 
aminél jó esély mutatkozik arra, hogy 
maga a konzorcium kérjen ráemelést, 
többlettámogatást a 2016. óta meg-
emelkedett költségekre az államtól.

● A balmazújvárosi városi uszoda épí-
tésével kapcsolatban a Magyar Állam-
kincstárral szemben benyújtandó ke-
resetlevélről is határoztak. 

Az önkormányzat álláspontja szerint 
a MÁK a visszafizetés (a Belügymi-
nisztérium a 2020. 05.06-án kézhez 
kapott levelben 498.500. 000 Ft visz-
szafizetésre kötelezte az önkormány-
zatot) lebonyolítása során több pon-
ton mulasztást követett el- pl nem 
volt hivatalos végzés, és a jogorvoslati 
lehetőség módja, helye sem szerepelt 
a levelezésben-, amelyek miatt az Ön-
kormányzatot, mint ügyfelet, jelentős 
hátrányok érték.

● A Balmazújvároson üzemelő vízi-
közmű vagyonnal kapcsolatos gördülő 
fejlesztési terv készítése és véleménye-
zése lekerült a napirendről, ugyanis ez a 
nagy horderejű, 15 évről szóló terv nem 
érkezett meg időben az önkormányzat-
hoz a Tiszántúli Regionális Vízművek 
Zrt-től, így a szükséges egyeztetések 
sem történhettek meg. Így ez később, 
legkésőbb 2020.09.30-ig kerül képvi-
selőtestületi megtárgyalásra.

Zárt ülésen az új városközponti önkor-
mányzati ingatlanok értékesítésére kiírt 
pályázatot eredménytelenné nyilvání-
tották, ugyanis nem volt olyan jelent-
kező, aki a 15 millió Ft szerződéskötési 
óvadékot befizette volna. 

Az érdeklődés az ingatlanokra tovább-
ra is fenáll, és az újabb versenytárgya-
lásra egy még egyértelműbb kiírás  
készül, melyről majd a képviselőtes-
tület dönt.

2020. szeptember 30. a helyi önkor-
mányzatok napja Magyarországon. A 
három évtizedes visszaemlékezés apro-
pója, kevés okot ad ma az ünneplésre.
360 hónap. Ennyi telt el 1990. szep-
tember 30-a óta. A szomorú az, hogy 
amennyiben a 360-as szám után, a hó-
napot fokra cseréljük, akkor mondhat-
nánk azt is, hogy bizonyos dolgokban 
visszatértünk az eredeti kiinduló pont-
hoz, vagy esetleg a még korábbi időkbe.

Pedig 1990-ben a honatyák több mint 
90%-nak támogatásával, az akkori 
hűbéri tanácsi rendszer eltörléséről 
döntöttek. Milyen országban kellene 
Önnek balmazújvárosi lakosnak élnie? 
Olyanban ahol:
● a helyi dolgokról helyben, és szaba-
don születhetnek meg a döntéseink!
● ha veszélyhelyzetben kell, például a 
koronavírus ellen védekeznünk, akkor 
az állam, mint az önkormányzatok leg-
fontosabb támogatója, és társa, nem 
elveszi a gépjármű adónkat, hanem 
pénzügyi támogatást biztosít a minden-
napi védekezéshez, a helyi idős, beteg 
emberek ellátásához, az egészségesek 
védelméhez, mert azt feltételezi, hogy 
nekünk is a lakosaink az elsők!
● ahol a helyben keletkező iparűzési adó 
elköltésének szabadsága a fővárosban 
és a legkisebb településeken sem attól 
függ, hogy kit választottak meg a lako-
sok polgármesterüknek, főpolgármes-
terüknek, vagy milyen politikai több-
séggel működik a képviselő-testület.
● ahol az állam fontosnak tartja, a dol-
gozók biztonságos megélhetését, bére-
zését, a nyugdíjjak és a családi pótlék 
értékének megőrzését, az elesettek 
és rászorultak biztonságos szociális 
hálóját, az egészség védelmétés nem 
fordulhat elő, hogy ezeken a területe-
ken a fizetések, az ellátások, a politikai 
csatározások áldozatává váljanak, és a 
trükkös törvényhozásban, akár hosszú 

évekre befagyasztásra kerüljenek.
● ahol tervezhető, és pontosan kiszá-
mítható, a helyi lakosok mindennapi 
életének kiszolgálásához, az önkor-
mányzati feladatok biztonságos műkö-
déséhez szükséges kötelező forrás és 
azt minden önkormányzat biztosan, 
időben meg is kapja.
● ahol ezeket a forrásokat kötelező ér-
vényű jogszabályok, törvények biztosít-
ják, és nem a mindenkori hatalomhoz 
köthető kapcsolatok erőssége jelenti a 
támogatások mértékét. 
● nem csak külső elszenvedői vagyunk 
a helyi ivóvíz-szennyvíztisztítás szol-
gáltatásának, a hulladék gyűjtésnek és 
ártalmatlanításnak, vagy éppen a gyer-
mekeink általános iskolai oktatásának és 
nevelésének, hanem ezen stratégiai fon-
tosságú ágazatok felelős irányítása hely-
ben az önkormányzatoknál történik.

30 évvel a rendszerváltás és az önkor-
mányzatok megszületése után odáig ju-
tottunk, hogy ma, ami biztos az önkor-
mányzati területen az éppen a: 
● bizonytalanság
● a tervezhetetlenség
● és a kiszámíthatatlanság

A megszorítások korát éljük ebben a 
vírus helyzetben, hasonlóan a 2009-es 
válság időszakához.

2009. október 10-én Kósa Lajos Deb-
recen akkori polgármestere olvasta fel 
a parlament előtt, a többségében mai is 
aktuális önkormányzati követeléseket:

1. Minden önkormányzat célja a gyara-
podás és a biztonság megteremtése
2. Minden önkormányzatnak joga van 
az élethez, erről lakói dönthetnek
3. Magyarország legfontosabb városa 
Budapest
4. Minden falu, város és megye közös 
értékünk, ezek pusztulásával mindany-

nyian kevesebbek leszünk.
5. Budapestnek ki kell állnia a legki-
sebb faluért is.
6. Minden településnek joga van az 
iskolához
7. Minden településnek joga van a 
kultúrához és templomához
8. Minden településnek joga van egy 
rendőrhöz
9. A kormány csak úgy adhat kötele-
zettséget az önkormányzatoknak, ha 
ahhoz a feltételeket is biztosítja
10. Minden településnek joga van a 
vagyonához, a kormány azt nem von-
hatja el
11. Minden településnek joga van a jö-
vedelméhez
12. Minden településnek joga van az 
ellenállásra törvényes keretek között, 
ha a központi állam az alkotmányossá-
got fenyegeti

EGYETÉRTEK!

Van még tennivalónk. Idézem Petőfi 
Sándor idevágó gondolatait:
„ha majd a bőség kosarából
mindenki egyaránt vehet,
ha majd a jognak asztalánál
mind egyaránt foglal helyet,
ha majd a szellem napvilága
ragyog minden ház ablakán:
akkor mondhatjuk, hogy megálljunk,
mert itt van már a kánaán!”

Meggyőződésem, hogy erős, önálló ön-
kormányzatok nélkül, nincs modern és 
erős Magyarország! Polgármesterként 
nap mint nap ennek a célnak az elérésé-
ért dolgozom, mert ez szolgálja a helyi 
közösséget és Önöket.

Köszöntöm a Szabad Magyar Önkor-
mányzatokat! 

///  Hegedüs Péter, 
balmazújváros polgármestere
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A Rekreációs Park a Semsey Andor 
utca végén lévő zöld területen lesz ki-
alakítva, és a jövőben egy rendezvény-
házként is használható Csónakház is 
idekerül. A szabadidős központ így a 
későbbiekben színvonalas és tartal-
mas kikapcsolódási lehetőséget kínál 
majd mind a balmazújvárosi lakosok-
nak, mind pedig az ide érkező vendé-
geknek! 

A kivitelezési munkák során keletkező 
törmelék a Böszörményi úti Ipari Park-
ba kerül.  Hamarosan megérkezik az a 
darálógép, amely az építési hulladékot 
ledarálja. Az anyag egy része visszakerül 
az altalajba megfelelő kezelést követően, 
egy része eddig a Kodály- Wesselényi- 
Lengyel Menyhért- Révész utcai útalap-
ba kerül erősítésként. A fennmaradó, 
kezelt törmeléket pedig maga a darálási 

munkálatokat végző cég szállítja el, és 
hasznosítja máshol. 
A Piac kivitelezési munkálatai során 
lehetnek kellemetlenségek, de az új 
piac-, a parkoló-,  és a Rekreációs Park 
a későbbiekben talán kárpótolja majd 
az árusokat, és a helyi lakosságot! A 
Piac szerkezete, légköre nem változik, 
de mindenképpen komfortosabbá válik 
minden piacra látogató ember számára!

ElKEzdődtEK A PiAc és rEKrEációs 
PArK KivitElEzési munKálAtAi 

7. néPi étElEK és néPi 
JátéKoK FEsztiválJA

mikor jött létre a Kadarcs 
Hagyományőrző Egyesület? 
Petrovics sándor: A zene szeretete ho-
zott össze bennünket, kis csoportként  
kezdtük a közös munkát. Szervezett 
formában tizenegy éve működünk.

mi az Egyesület fő célkitűzése?
Az Egyesületnek a népi kultúra-, és a 
népi örökség, illetve a hagyományok 
megőrzése a célja és az, hogy az új ge-
nerációknak minél szélesebb körben 
tudjuk ezt megmutatni, hogy tovább 
vihessék ezeket a mai korban is. 

Honnan jött az ötlet, hogy a 
Hagyományőrző Egyesülettel 
együtt szervezzetek rendezvényt?
Katona csabáné: Első körben azért 
jutott eszünkbe, mert a háziasszo-
nyok, az édesanyák a mai világban 
eltérő családszerkezetben élnek, és 
teszik a teendőiket, mint tették azt a 
régebbi korokban. De a hagyománya-
ink nagyon fontosak, hiszen így lehet 

értékeket átadni a fiatalabb generáci-
ónak. A pályázatban a hagyományok 
átadása, a családanyai feladatok meg-
mutatása, a családok összetartásának 
erősítése kiemelt feladatok, így már a 
pályázat tervezésekor is tudtuk, hogy 
szeretnénk együttműködni a Kadarcs 
Hagyományőrző Egyesülettel, hi-
szen ők nagy tiszteletnek örvendnek 
a helyiek körében és sokan ismer-
ték már eddig is a tevékenységüket. 
Lebonyolító szervezetként kértük meg 
őket arra, hogy a mi szakmai elképze-
léseinket az ő eddigi tevékenységeik-
kel vegyítve közösen egy maradandót 
alkossunk!

Hogyan zajlik majd a rendezvény?
Petrovics sándor: A délelőtt folya-
mán, MÉTA bajnokság lesz, melyben 
alsósok, felsősök, középiskolások és 
seniorok mérettetik meg magukat. Ez-
zel párhuzamosan népzenei fellépések 
lesznek és kézműves bemutatók látha-
tóak. Reggel elkezdődik a főzőverseny, 

ami a vidékünk jellegzetes gasztronó-
miáját mutatja meg. 
A bábszínházat a kicsik és nagyok is 
szívesen megnézik. Délután pedig a 
paraszti kultúrát kicsit más oldalá-
ról megmutatva Parasztolimpiát ren-
dezünk.  A tavalyi verseny is nagy si-
kerrel zajlott le, de idén is változatos 
feladatokkal készülünk a csapatok szá-
mára. Az estét pedig, ahogyan tavaly is, 
koncerttel zárjuk le.

A Kerekasztal beszélgetés során ki-
ket szólítotok meg?
Katona csabáné: Elsősorban kézmű-
vességgel foglalkozó családanyákat 
és hölgyeket szólítunk meg, de csalá-
dapát is megkérdezünk arról, hogyan 
hangolják össze családi és munkahelyi 
teendőiket. A Kadarcs területén meg-
valósuló rendezvény során reméljük, 
hogy a közösen szervezett és tervezett 
egész napos program minden látogató 
számára tartalmas és színvonalas ki-
kapcsolódást nyújt majd.

A balmazújvárosi nőközpont szervezésében 2020. szeptember 19-én került sor a 7. népi ételek és népi Játékok 
Fesztiváljára, melynek apropóján a balmazújvárosi nőközpont szakmai vezetőjével, Katona csabáné bettyvel 
és Petrovics sándorral, a Kadarcs Hagyományőrző Egyesület elnökével beszélgettünk.

szeptemberben a zöldségpiac ismét a városi Piac kiépített részére költözött. Hetekkel ezelőtt adta át a terüle-
tet a kivitelezőnek a város, és a műszaki ellenőri átadást követően elkezdődhettek a munkálatok. A kivitelező 
a piac munkálatainak megkezdésével párhuzamosan a rekreációs Park kialakításához is nekilátott. A város-
vezetés reményei szerint a fiatal, lendületes építői csapat minőségi- és határidőn belüli teljesítést garantál 
majd. Amennyiben az időjárás, és az anyagbeszerzés nem gördít akadályt a megvalósítási munkálatok elé, 
úgy jó eséllyel akár már jövő év elején egy szép, fedett piacon vásárolhatjuk meg a zöldségeket! nagy Alexandra, aki-

nek versmondásában 
sokszor gyönyörköd-
hettünk:
● Engem a Debreceni 

Egyetem felsőoktatási jogi szakképzésé-
re vettek fel. De a tanulást folytatni sze-
retném ennek elvégzése után is, levelező 
képzésben. Eredetileg nem Újvároson 
szerettem volna folytatni a tanulmánya-
imat, viszont a mindennapos bejárás el-
tántorított. De nem bántam meg, hogy 
itt tanulhattam, mert csodálatos 4 év 
volt! Volt néhány tanár, akiknek igen 
sokat köszönhetek, mert nagyon sokat 
segítettek a továbbtanulásommal kap-
csolatban, az iskolai sikereimben. 
A végzős évünket azonban kicsit más-
képp képzeltük, hiszen a vírus miatt 
nem búcsúztathattuk kellőképpen a 
négy évünket, amit nagyon sajnálok. 
20 év múlva remélem, hogy jogászként 
fogok dolgozni a saját irodámban, és 
lesz már családom is.

Jónás tamás, kiváló 
szakmai eredményt el-
ért kőműves tanulónk:
● Nagyon jól és gyor-
san eltelt ez a 3 év, ez 

idő alattsok mindent megtudtam a 
szakmámról. Részt vettem a Szakma Ki-
váló Tanulója Versenyen, ahol az orszá-
gos elődöntőben több mint 60%-os tel-
jesítményt értem el, és így nem kellett 
írásbeli vizsgát tennem, automatikusan 
ötöst kaptam. A vírushelyzet miatt csak 
gyakorlatból kellett vizsgáznom, ami 
nem okozott gondot. 
Az iskola befejezése után nem volt ne-
héz munkát találnom. A képzés vége 
felé behívtak az irodába, és a „nagyfő-
nök” feltette a kérdést, hogy szeretnék-e 
itt dolgozni, mivel meg voltak elégedve 
a munkámmal. Azóta nagyon sok min-
dent csináltam már a gyakorlatban, egy-
re több dolgot rám tudnak bízni. Most 
elkezdtem az érettségit adó kétéves 
képzést itt a középiskolában, utána pe-
dig szeretném megszerezni a technikusi 
végzettséget. 

Ecsedi Hannát prog-
ramtervező informati-
kus szakra vették fel:
● Az érettségikre ott-
hon készültem fel: ott 

voltam az online órákon (és nem csak 
háttérzajnak használtam azokat), ha 
kérdésem volt, akkor az adott tárgy 
tanárával megbeszéltük. De volt olyan 
is, amit az osztálytársaimmal együtt 
tanultunk meg.
A középiskolai éveim hihetetlenül 
produktívak voltak.  Egyrészt renge-
teget lehettem külföldön, másrészt 
pedig szerintem a középiskola kellő-
en felkészített az egyetemre. Igazából 
megkaptunk mindent, ami kellett, az 
utolsó 1-2 évben minden azon múlt, 
mi mennyit tettünk bele.
Sok mindent várok az egyetemtől. 
Leginkább azt, hogy átadja az önálló 
programozói szemléletet, és persze 
azt is, hogy rengeteget bulizzunk.
20 év múlva attól függően, mire szako-
sodom, vagy otthonról fogok dolgoz-
ni, vagy egy (reményeim szerint nagy) 
cég irodájában, valahol külföldön és 
addigra szeretnék már gyereket is.

nagy lívia, volt pin-
cér tanulónk:
● Nagyon szerettem 
ebbe az iskolába jár-
ni, sok szép emléket 

szereztem. Szerettem a tanáraimat és 
osztálytársaimat. Az osztályfőnököm, 
Bazsika Szilvia Ivett és Bakó Imre ta-
nár úr töltött velünk szinte a 3 év alatt 
a legtöbb időt, és tőlük tanultunk a leg-
többet.
A középiskolában az órák elég jó han-
gulatban teltek. Ha kérdésünk volt 
vagy segítségre szorultunk, akkor min-
dig tudtunk kihez fordulni. például 
Margó néni (Szabó Lászlóné fejlesztő 
pedagógus) is mindig nagyon sokat se-
gített. 
A szakmunkásvizsga elég jó hangulat-
ban telt el. Egy kicsi furcsa volt min-
denkinek, hogy a vírus miatt maszkban 
kellett vizsgáznunk, de kibírtuk.

A vizsga után nem volt nehéz munkát 
találnom, mert ahol gyakorlati képzé-
sen voltam, ott felvettek dolgozónak.

takács Andrea, volt 
gimnazistánk:
● A gimnázium után 
elvégeztem egy svéd 
frissítő masszázs tan-

folyamot, valamint egy haladó és 
mester szintű bártender képzést. Tud-
tam, hogy nem megyek egyetemre, 
így nem görcsöltem rá az érettségire. 
Matekból és töriből vagyok gyengébb, 
azokra készültem, főleg az egyik osz-
tálytársammal.
A gimnáziumi éveim befejezése után 
végre azt csinálhatom, ami igazán ér-
dekel. Tervezem továbbképezni ma-
gam a masszőr szakmában,  valamint 
haladó és profi barista képzésre is je-
lentkezem.
Hogy hol látom magam 20 év múlva? 
Reményeim szerint már külföldön 
szeretnék élni, és egy bárt nyitni. 

török luca, aki tanár-
nak készül:
● Biológia és törté-
nelem tanári szakra 
vettek fel a Debreceni 

Egyetemre. Miután kiderült, hogy nem 
lesz szóbeli az érettségin, kimondottan 
a gyengeségeimre koncentráltam a fel-
készülésben, főként a kapott gyakorló 
feladatokkal és online tesztekkel ké-
szültem. Történelemből emelt szinten 
érettségiztem, így a legtöbb energiát 
erre összpontosítottam.
A középiskolás éveim meghatározóak 
voltak a továbbtanulás szempontjából: 
ha más biológia tanárnőim lettek volna 
lehet, hogy nem választom a második 
szakomnak a bioszt. Az egyetemtől 
alapvetően egy kis felkészítést várok az 
önálló, mondhatni „nagybetűs” életre. 
Hogyan képzelem el magam 20 év 
múlva? Nem igazán gondolkodtam 
még ezen, azt hiszem, boldogan.

 ///  tóthné babos Katalin 

KörKérdés FrissEn véGzEtt 
KözéPisKolásAinKHoz

szokatlan körülmények között fejezték be tanulmányaikat az idén az újvárosi középiskola diákjai is, mint any-
nyian az országban. Elmaradt a szerenád, a ballagás, a szóbeli vizsgák jó része, alkalmazkodniuk kellett a meg-
változott körülményekhez. néhány végzőst megkérdeztünk arról, hogyan értékeli a középiskolában töltött 
éveket, sikerült-e munkába állnia, hogyan látja 20 évvel későbbi önmagát.
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már átadásra került széri-varga Géza szobrászművész alkotása augusztus végén, de vannak, akik nem lehettek 
ott az avatáson és szeretnének többet tudni a megvalósításról, az egész mű létrehozásáról. Erről beszélgettünk 
dr. cs.tóth János művészeti íróval, aki az átadáskor ismertette  a keletkezéstörténetet.

ritkán tapasztaljuk, hogy nem ki-
emelkedő személyek vagy történelmi 
események megörökítésére jön létre 
műalkotás.

● Valóban, ha a mi Fő terünket nézzük, 
akkor is tetten érhetjük, hogy Kossuth 
Lajos, Semsey Andor, Veres Péter il-
letve Soós Imre került megörökítésre. 
Emlékművet kaptak az első és a má-
sodik világháborúban elhunyt katonai 
áldozatok. 

Van egy faplasztika Túzok motívum-
mal a Kastély udvarában. Örömteli, 
hogy Csók címmel egy olyan művészi 
alkotás került a térre, ami emberi gesz-
tusaink, érzelmi életünk lényegi moz-
zanatát örökíti meg. Az eszkimóknál 
ismeretlen ez a testi érintkezés, ők az 
orrukat dörzsölik össze.

Tudjuk, hogy ön a Nemzeti Kulturális 
Alap Képzőművészeti Kuratóriumá-
nak a tagja és a támogatás kétharmada 
onnan származik. Miként fogadták kurá-
tor társai a balmazújvárosi elgondolást?

● Korábban, fél évtizeddel ezelőtt, 
évente került kiírásra pályázat az ön-
kormányzatok számára köztéri alko-
tások megvalósítására. Nem aratott 

osztatlan sikert. Három tervet kellett 
felterjeszteni és a kuratórium több-
nyire nem azt az elgondolást támogat-
ta, amit a helyiek, így meg is szűnt ez 
a lehetőség. Egyedi pályázattal azon-
ban ma is lehet finanszírozást kérni. 
Így sikerült a II. világháborús katonai 
emlékműre tíz, erre az alkotásra pedig 
négy millió forint, támogatást szerezni. 

Maga a megítélt összeg mutatja, hogy 
tetszéssel fogadta a grémium a város 
elgondolását. Mivel az összköltség hat 
milliót tett ki, az önkormányzat két 
millióval kiegészítette a bekerülési ösz-
szeget. A járvány alatt a szobrásznak 
volt lehetősége dolgozni. Június végén 
Tóth Ernő képzőművésszel zsűriztük 
az elkészült tervet, majd a város ve-
zetése is egyetértett a művész elgon-
dolásával és megindult a kivitelezés. 
Bronzöntés, kőfaragás /a kő a törökök-
től származik/, cizellálás, összeillesz-
tés, szállítás és felállítás volt a sorrend.

A balmazújváros havilap augusztusi 
számában olvashattunk széri- varga 
Gézáról, az azonban nem derült ki, 
hogyan került ő képbe?

● Egyrészt nagyon rangos művész, az 
„angyalos emlékmű” egyik konzulense 
volt, így ismerte a helyszínt, a város Fő 
terét. Másrészt, mivel csak néhány nap 
volt a terv benyújtására, magától érte-
tődött a felkérése. 
Az is köztudott róla, hogy korrekt áron 
dolgozik, és a számos 56-os, világhábo-
rús emlékmű kivitelezése után jó kedv-
vel vállalta ezt a feladatot, mert kevés 
olyan város van, amelyik ilyen kedves 
témát ad feladatul. De azért van, Kisúj-
szálláson például Bagaméri a fagylaltos 
mesehős kapott szobrot.

nem lehetett könnyű a szellemi meg-
fogalmazás, hiszen a művészettörté-
net rodin híres csók szobrának több 
változatát ismeri.
● Valóban a nagy francia szobrász 
előképét ki kellett kerülni. Nála ülő 
és elfordult figurák szerepelnek, 
Széri-Vargánál álló alakok vannak. Ott 
szenvedélyes csókolózás zajlik, míg 
ezen a plasztikán az ezt megelőző pilla-
nat kap megörökítést. Természetesen 
nem kell összehasonlítgatni az itteni 
alkotást mással, mert minden mű egye-
di. A nőalak szép hosszú / úgynevezett 
rasztás/ hajú, a fiú enyhén szakállas, 
így a nemi jelleg egyértelműen leolvas-
ható. Fölöttük az égbolt került ábrázo-
lásra patinázott sárgarézből.  Csillagok 
töltik ki a teret és feltűnik a Hold vala-
mint a Nap is, sugallva, amit a Petőfi 
verséből lett  nóta is mond a csókról: 
„ Mindig jó az, mindig az: reggel, dél-
ben, éjszaka”. Körülöleli a műalkotást 
a Kalmár Zoltán építész terve alapján 
készült architektúra, melyet Radó-
cz Sándor kovácsoltvasból valósított 
meg.    

Remélhetőleg kedvelt hely lesz ez az 
intim terület fiataloknak, felnőttek-
nek, hiszen egy digitális padot is fel-
avatott városunk Polgármestere a szo-
bor mellett.

///  sári istván

csóK 
szoborbA álmodvA

idén nyáron a rengeteg eső és az azt követő meleg miatt sok helyen burjánzott a gaz. Erre felfigyelve döntött 
úgy szarvasné Kati, hogy szeretné szebbé tenni a várost, és ezért önkéntes munkát is szívesen végezne. Az el-
gondolást tettek követték, és a végére kisebb csapat kezdhette el az önkéntes, városszépítő munkát balmazúj-
város különböző területein.

bAlmAzúJvárosi 
városszéPítőK

nemrégiben megalakult a balmazúj-
városi városszépítők elnevezésű cso-
port. minek az apropóján jött létre?

Azért alakult meg ez a csoport, mert 
több helyen is láttam Balmazújvá-
roson, hogy el vannak gyomosodva 
egyes területek és láttam is kiírásokat, 
amiben sokan kritizálták ezt a dolgot. 
Ezért úgy gondoltam, hogy én a ma-
gam részéről pár napot felajánlok a vá-
rosnak, azért, hogy segítsek a gyomlá-
lásban, kapálásban. 

Megkerestem azokat az ismerőseimet, 
akik segíthettek nekem abban, hogy a 
tervemet megvalósíthassam. A Város-
gazdálkodásnál Kovács Gábort kellett 
keresnem, és a mai napig vele egyezte-
tünk a helyszínekről. Miközben az in-
formációgyűjtés zajlott, Polgármester 
Úr is hallott a kezdeményezésemről 
és felkeresett, hogy beszéljünk erről. 
neki is elmondtam, mik a terveink- 
merthogy addigra már a helyi Nyug-

díjas Klub is csatlakozott hozzám- és ő 
biztosított arról, hogy a város részéről 
minden segítséget megkapunk.  Ami-
kor elmegyünk egyik- másik helyre, 
minden szerszámot, eszközt biztosít a 
Város számunkra. A mai napig is a Vá-
rosgazdálkodással egyeztetünk arról, 
hol lenne szükség a munkánkra. 

Hol volt az első – városszépítőkként 
végzett feladatuk?

A Múzeum Kávéház előtti részt tettük 
rendbe. Elmondanám, hogy sokan 
voltunk, heten tettük rendbe a terü-
letet, és akkor, ott, az fogalmazódott 
meg bennünk, hogy ezt nem fogjuk 
abbahagyni, tovább folytatjuk! Azóta 
is minden héten egyszer vagy mostaná-
ban már kétszer találkozunk. Most már 
azért kétszer, ezt el kell mondanom, 
mert egy helyszín esetén két időpon-
tot adunk meg, hogy a fiatalabbak is 
bekapcsolódhassanak, ha szeretnének, 
egy olyan időpontban, ami nekik jó.  

Az elmúlt időszakban hány területet 
tett rendbe a városszépítők csapata?
A mai napig (09.11., a szerk) négyet, a 
6 hét alatt. de volt olyan terület, ahová 
többször is kimentünk, ilyen volt pél-
dául a Református Templom melletti 
rész. Ennek oka volt az, hogy mire ki-
gyomáltunk, jött az eső és pár nap múl-
va kezdhettük újra, de olyan is, hogy 
a terület nagysága miatt egy nap alatt 
nem értünk a végére.

Hogyan lehet csatlakozni a 
csoporthoz?

Van a városszépítőknek egy Facebook 

oldala,  Balmazújvárosi Városszépítők 
néven, ezen bárki jelezheti, hogy szíve-
sen csatlakozna, de ha előre nem is jel-
zi, csak becsatlakozik 1-1 helyszínen, 
mi mindenkit örömmel fogadunk. 
Ezen a Facebook oldalon mindig fel-
tüntetjük, mikor és hová megyünk leg-
közelebb, és megmutatjuk azt is, hogy 
milyen volt az adott terület, mielőtt 
kezelésbe vettük és milyen lett, miután 
befejeztük a munkát!

van-e a csapatnak hosszútávú terve, 
célja?

A cél nemcsak az, hogy ebben segí-
tünk a városnak, hanem mindenben, 
ahol megtehetjük és, ahol szükség van 
ránk! Amikor már tudtam, hogy lesz 
interjúnk, elmondtam ezt a kolléga-
nőknek, és ők azt mondták nekem, 
hogy mindenképpen mondjam el azt, 
„Nem adjuk fel! Bárhol lesz szükség 
ránk Balmazújvároson, mi megyünk és 
segítünk!” 

///  Jónás rita

///  akció közben a dolgos szépítő kezek

///  városszépítők munka közben
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szénHidrát-AnYAGcsErEzAvAr, 
inzulinrEzisztEnciA 
és cuKorbEtEGséG

Az EGészséGFEJlEsztési irodA 
PrEvEnciós ElőAdásAi A városi KönYvtárbAn

Ilyen, civilizációs népbetegségek pél-
dául a magasvérnyomás, vagy a szén-
hidrát anyagcserezavarok és a cukor-
betegség. Ez utóbbi, sokszor lassan 
alakul ki. A kezdeti időszakban akár 
tünetmentes is lehet. Esetleg, csupán 
néhány enyhe tünet hívja fel rá a fi-
gyelmet (gyakori cukoréhség, mozgás 
közben szédülés, étkezések után fá-
radékonyság). Jól ismert, hogy a 2-es 
típusú cukorbetegségnek számos meg-
előző állapota létezik, így a probléma 
korai felismerése révén, akár elkerül-
hető is lehetne a cukorbetegség. 

Érdemes tudni, hogy a sejtjeink jelen-
tős része csak inzulin hatására képes a 
cukor felvételére. Inzulinrezisztencia 
esetén szöveteink csak az átlagosnál 
nagyobb mennyiségű inzulin jelenlété-
ben tudják hasznosítani a működésük-
höz megfelelő mennyiségű cukrot. A 
szervezet fokozott inzulintermeléssel 
próbálja kompenzálni az inzulinérzé-
kenység csökkenését. Így kezdetben 
a szénhidrát-anyagcsere zavara rejtve 
maradhat, csupán a magas inzulinszint 
jelezheti a problémát. Később ez a 
kompenzáló mechanizmus kimerül és 
kialakul a cukorbetegség. 

Az inzulinrezisztencia a cukorbetegsé-
get megelőző állapot, amit fel kell is-
merni és kezelni kell. A 3,9-6,0 mmol/l 
feletti éhgyomri vércukorértékek már 
valamilyen kialakult szénhidrát- anyag-
cserezavarra utalnak. A felismerése 
azonban nem egyszerű, mivel a tünetek 
nem specifikusak. A gyakorlatban sok-
szor nem az inzulinrezisztencia tünetei 
adnak okot a kivizsgálásra, hanem egy 
társbetegség miatti kivizsgálás során 

derül ki a dolog. Az inzulinrezisztencia 
összefüggésben áll a szív-érrendszeri 
betegségekkel: a magasvérnyomással, 
a magas koleszterinszinttel. Az endok-
rinológiai problémák közül leggyak-
rabban a pajzsmirigy alulműködéssel 
a policisztásovarium szindrómával 
(PCOS) hozható összefüggésbe. 

Gyanú esetén elsősorban belgyó-
gyász szakorvoshoz kell fordulni, ám 
a jellemző tünetek sokrétűsége miatt 
gyakran endokrinológiai, diabetológi-
ai vagy nőgyógyászati vizsgálat során 
derül fény rá.

///  dr. szabó zoltán belgyógyász szakorvos
balmazújvárosi Egészségfejlesztési iroda

A hazai lakosság életkilátásainak javítása érdekében  az 
egyik legjelentősebb fejlesztési irány volt a hazai Egészség-
fejlesztési Irodák hálózatának kiépítése. Az Irodák fő célja a 
komoly népegészségügyi terhet jelentő betegségek preven-
ciójának támogatása, és a lakosság egészségtudatosságának, 
egészségmagatartásának pozitív irányba történő elmozdítá-
sa. A Balmazújvárosi járásban élő lakosság egészségfejlesz-
tése érdekében az Egészségfejlesztési Irodák egészségfej-
lesztési és prevenciós szolgáltatásokat nyújtanak. 

Balmazújvároson 8-10 állandó szolgáltatás érhető el TAJ 
kártya, vagy beutaló nélkül.

A helyi Egészségfejlesztési Iroda a Lengyel Menyhért Városi 
Könyvtár olvasótermében 2 előadást is tartott szeptember-
ben. A pajzsmirigy betegségekről Dr. Kovács Tibor belgyó-
gyász háziorvos, míg a vastagbél betegségekről Dr. G. Kiss 
Gyula gasztroenterológus szakorvos tartott előadást.

A lakosság egészségi állapotát veszélyeztető krónikus betegségekről szóló információk átadása nagyon fontos 
lehet a megelőzés, ill. egészségmegőrzés szempontjából. Pontosan ezt célozza a balmazújvároson is működő 
Egészségfejlesztési iroda tevékenysége.

///  fotók: pexels

///  fotó: pexels

A koronavírus második hulláma teljesen másként zajlik, mint  tavasszal az első. Akkor még sokunk számára 
ismeretlen volt ez a Kínából érkező betegség, melyre oltás még most sincs, így a védekezési módok továbbra is 
korlátozottak. Az egyik új, szeptemberi szabályozás szerint a háziorvosok Pcr teszt nélkül is megállapíthatják 
a koronavírus fertőzést, amennyiben a betegen jelentkező tünetek covid-19 megbetegedésre utalnak. dr. 
Fekete imre háziorvossal készítettünk interjút.

szeptember 21-e után Pcr teszt 
nélkül is megállapíthatja a házior-
vos a koronavírus fertőzöttséget. 
milyen tünetekre kell figyelniük 
ilyenkor?
Jelenleg a munkánkat eljárásrend sze-
rint végezzük. Ez az eljárásrend köz-
ponti, minden egészségügyi szolgálta-
tóra érvényes. A jelenlegi eljárásrend 
szeptember 21-e óta hatályos. Az eljá-
rásrendben szereplő 3 kategória, ami 
koronavírus fertőzöttségre utal, az a 
súlyosságától függően lehet gyanús 
eset, valószínű eset vagy megerősített 
koronavírus fertőzés esete. 

Gyanús eset az, amikor a 4 legjellem-
zőbb tünet közül legalább 1 jelentke-
zik. Ez nem más, mint, a hirtelen kez-
dődő magas láz, kínzó köhögés, nehéz 
légzés illetve az íz- és szagérzés zavara 
vagy eltűnése. Ezek az úgynevezett ko-
ronavírus fertőzésre gyanús tünetek, 
melyekre figyelni kell.

Amennyiben gyanús esettel talál-
koznak, azt követően mi a teendő 
orvosnak, betegnek?
Járványügyi szempontból a közösség 
védelme a legfontosabb. A tesztnél is 
sokkal fontosabb - ha van gyanús eset- 
az izoláció. Ha valakinek a fentiek-
ben felsorolt tünete van, lehetőleg ne 
szórja, a lehető legkevesebb emberrel 
érintkezzen, és ha lehet, telefonon kér-
jen segítséget! 

Az alapos kikérdezést követően az or-
vos eldönti, mi lesz a beteg sorsa a to-
vábbiakban. De a legfontosabb, hogy 
ne menjen sehová, maradjon otthon! 

Amennyiben valaki hatósági karan-
ténba kerül, annak lehet oka, hogy az 
illető biztosan koronavírussal fertő-
zött személy, illetve az is lehet, hogy 
kontakt személy, aki továbbadhatná a 
vírust. Ezek, a koronavírusos fertőzött 

beteggel szoros kapcsolatba lépett sze-
mélyek 10 napos karanténba kell, hogy 
vonuljanak annak érdekében, hogy ha 
tünetmentes vírushordozók is, mégse 
tudják megfertőzni a társadalom töb-
bi tagját. Fontos megemlíteni, hogy az 
otthoni karanténban lévő koronaví-
rus fertőzött betegek 95%-ban megy-
gyógyulnak maguktól is, természetes 
módon! 

Amennyiben valaki megfertőződött 
vagy kontakt személy és így hatósági 
karanténba került, nem hagyhatja el 
a lakhelyét csak egy igazolás felmuta-
tásával, melyet minimum 10 napos el-
zártságot követően adhatnak ki.

mit tartalmaz a háziorvosoknak 
előírt eljárásrend?
A háziorvosok a munkájuk során egy 
20 oldalban részletezett protokoll sze-
rint tárják fel a koronavírus megbete-
gedéseket. A legfontosabb a betegség 
felismerése, és az izolálás. 

Célunk blokkolni a továbbterjedést! A 
lakos telefonos jelzése alapján soroljuk 
be a telefonálót a megadott kategóri-
ákba (nem gyanús-, gyanús-, való-
színű-, biztosan fertőzött). A gyanús 
eseteket elkülönítjük, de otthonában 
gyógyulhat az illető. A valószínűsí-
tett esetekben tesztet kérünk, a visz-
szaigazolt esetekben pedig mindig a 
legfőbb célt tartjuk be: Blokkoljuk a 
továbbterjedést! 

A karanténból, ha az egészségügyi 
járványügyi megfigyelést a hatóság 
elrendeli, akkor az a dokumentum 
tartalmazza a karanténban töltött idő 
dátumát. Amennyiben valaki tünet-
mentesen viszi végig a 10 napot, an-
nak lejártát követően elhagyhatja az 
otthonát. De vannak olyan helyzetek, 
amikor 2 negatív teszt szükséges a ka-
rantén elhagyásához.

Az őszi, második hullám egyik 
nagy veszélye az, hogy hamarosan 
megjelenhet az influenza, mely ha-
sonló tüneteket produkál, mint a 
koronavírus.Az ingyenes influen-
zaoltás mikortól és hogyan kérhe-
tő?
Az influenzaoltásnak még nagyobb je-
lentősége lesz most, mint máskor. Már 
most hatalmas a lakossági érdeklődés. 
Amennyiben beköszönt a hideg idő, 
és kezdődnek a lázas megbetegedések, 
nem lesz könnyű eldönteni, hogy a lá-
zas, köhögő , rosszulléttel küzdő beteg 
most koronavírusos vagy influenzás? 
Vagy esetleg megbetegedett-e mind-
kettőben? Én azt gondolom, hogy ha 
legalább az egyik fajta betegségre van 
oltóanyag, akkor aki teheti, éljen a le-
hetőséggel! Ha a társadalom nagy ré-
sze legalább az influenza ellen védve 
lesz, az egész társadalom jobban jár! 

Az oltóanyagot még nem kaptuk meg, 
de minden fórumon, időben jelezni 
fogjuk a lakosság felé, amennyiben 
ezek rendelkezésre állnak! Minden-
kit szeretnénk beoltani, aki kéri, csak 
előzetesen jelezzék, mikor tudnak ol-
tásra jönni, telefonon, messengeren, 
e-mailben, ahogy lehetőségük engedi! 
Megoldjuk, hogy mindenki be legyen 
oltva! Csak egyet kérünk: lázasan, be-
tegen ne jöjjön senki! 

///  Jónás rita

A KoronAvírusról
EGY Háziorvos szEmévEl
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A bAJnoKsáGbAn mEnEtElés, 
A KuPábAn KiEsés
A hónap első bajnoki mérkőzésén 
az egyetemisták sokáig jól álltak el-
len, de az első félidő végén sikerült 
őket feltörni, ami után magabiztos 
győzelmet arattunk.
4. forduló 09.06.: balmazújvárosi 
Fc- dEAc ii 2-0 (1-0)
Helyszín: Balmazújváros – Városi Sta-
dion 450 néző
Vezette: Takács István (Kövér Tamás, 
Kovács Zoltán)
Balmazújvárosi FC: Csorvási Tamás 
– Nagy Ernő (Radócz Szabolcs 89′), 
Bokros Tibor (C), Vénig Attila, Csige 
Zsolt – Galla Patrik (Szabados Máté 
86′), Mihalik László (Dobi Norbert 
90′), Kovács Milán, Kerekes Bence 
(Fegyverneki Zsigmond 77′) – Sza-
bó Barna (Albert Kristóf 86′), Timkó 
Patrik (Tóth Viktor 89′). Vezetőedző: 
Lajos Ferenc
Gólszerzők: Mihalik László (1-0) 44′, 
Timkó Patrik (2-0) 66′

A következő körben Hajdúhad-
házra utaztunk, ahol nem is olyan 
régen (08.01.) a Magyar Kupában 
7-0-ra nyertünk. Úgy tűnik, hogy 
nagyon fekszik nekünk a hadházi-
ak játéka, mert mostani eredmény 
sem nagyon különbözött ettől.
5. forduló 09.12.: Hajdúhadházi 
FK- balmazújvárosi Fc 1-7 (0-4)
Helyszín: Hajdúhadház, Városi Sport-
pálya 100 néző
Vezette: Kovács Ádám (Vilmányi Si-
mon, Molnár László Máté)
Balmazújvárosi FC: Csorvási Tamás 
(K) (Berencsi Sándor 68′) (K) – Nagy 
Ernő (Radócz Szabolcs 79′), Bokros 
Tibor, Galla Patrik, Csige Zsolt – Sza-
bados Máté (Sustyák Dávid 46′), Mi-
halik László, Kovács Milán (Tóth Vik-
tor 68′), Kerekes Bence (Tóth Gábor 
88′) – Szabó Barna (Fegyverneki Zsig-
mond 79′), Albert Kristóf (Harangi 
Norbert 61′).
Vezetőedző: Lajos Ferenc.
Gólszerzők: Albert Kristóf (0-1) 20′, 
Albert Kristóf (0-2) 29′, Kovács Mi-
lán (0-3) 31′, Mihalik László (0-4) 
33′, Mihalik László (0-5) 49′, Mihalik 
László (0-6) 58′, Szabó Barna (0-7) 
76′, Molnár Dávid (1-7) 87′
Kiállítva: Fekete Imre (Hajdúhadház) 67′

09.20. MOL Magyar Kupa: Az or-
szágos főtáblán az NBIII Nyugati 
csoportját hibátlanul vezető (mind 
a 9 találkozójukat megnyerték) III. 
Kerületi TVE-t sorsolták nekünk, 
ahol többek között a korábbi vá-
logatott Rajczi Péter, Cvitkovics 
Péter, és olyan rutinos, éveket az 
NBI-ben töltő labdarúgók, mint 
Remili Mohamed, Tamási Zsolt is 
szerepelnek.
Bár kikaptunk nagyobb játékerőt 
képviselő ellenfelünktől, ám a 
szívvel-lélekkel (de eltiltás miatt 
hiányzó két belsővédő nélkül) ját-
szottak, s egyáltalán nem vallottak 
szégyent a fiaink.
balmazújvárosi Fc - iii. Kerületi 
tvE 0-4 (0-2)
Helyszín: Balmazújváros, Városi Sta-
dion Vezette: Újhelyi Tamás (Balla 
Levente, Nagy Petra)
Balmazújvárosi FC: Csorvási Tamás – 
Nagy Ernő, Galla Patrik, Sándor Huba, 
Csige Zsolt – Kovács Milán, Szabados 
Máté (Tóth Viktor 63′) – Szabó Barna, 
Mihalik László, Kerekes Bence (Nagy 
László 77′) – Albert Kristóf (Timkó 
Patrik 46′).
Vezetőedző: Lajos Ferenc
Gólszerzők: Remili Mohamed (0-1) 22, 
Remili Mohamed (0-2) 38′, Remili Mo-
hamed (0-3) 51′, Tamási Zsolt (0-4) 65′

A 6. fordulóra (09.20.) kisorsolt 
Balmazújvárosi FC- Derecske LSE 
bajnoki mérkőzés, a Magyar Kupa 
találkozó miatt 10.14. szerda 14 
órára lett elhalasztva.

A következő bajnoki találkozón-
kon idegenben is mi kezdeményez-
tünk többet, de a rossz helyzetki-
használásunk miatt sokáig élhettek 
a hazai remények, ám a végére biz-
tos lett a győzelmünk.

7. forduló 09.27.: nyíradony vvtK- balmazúj-
városi Fc 0-2 (0-0)
Helyszín: Nyíradony, Városi Sportpálya Vezette: Er-
délyi Tamás (Horváth János, Takács István)
Nyíradony VVTK: Rácz  – Kónya Márió, Lukács Le-
vente, Gyurina János, Perényi Roland, Nagy Krisz-
tián, Nagy Máté (Gáll Ferenc 72′), Kovács György, 
Bara Martin, Csecsődi Imre (László Róbert 66′), Kiss 
Gergő.
Vezetőedző: Gráma István
Balmazújvárosi FC: Csorvási Tamás – Nagy Ernő (Vé-
nig Attila 85′), Bokros Tibor, Galla Patrik, Csige Zsolt 
– Sándor Huba, Mihalik László (Sustyák Dávid 89′), 
Kovács Milán, Kerekes Bence (Tóth Viktor 72′) – Sza-
bó Barna (Fegyverneki Zsigmond 88′), Timkó Patrik 
(Albert Kristóf 30′).
Vezetőedző: Lajos Ferenc
Gólszerzők: Bokros Tibor (0-1) 70′, Albert Kristóf 
(0-2) 76′

A megyei i. osztályú együttesünk szeptemberben mind a három bajnokiját megnyerte úgy, hogy a 11 lőtt gó-
lunkra csak egyetlen válasz érkezett.

A többévEs 
tudAtos éPítKEzés 
úJAbb ErEdménYE

A FérFiAKnál is vAn FElnőtt csAPAtunK

ismét van női felnőtt kézilabdacsapatunk! A lányok, az eddig az utánpótlás-neveléséről ismert, és 
elismert balmazújvárosi leány Kézilabda sportegyesület színeiben lépnek pályára a Hajdú- bihar megyei 
bajnokságban. Ezzel már teteje, csúcsa is van a sok éve alakuló „piramisnak”.

Fiatal csapatunkban több olyan újvárosi lány is új-
rakezdte a kézilabdát, akik korábban különböző 
okok miatt ezt abbahagyták. Csapatunk edzői: Ha-
ász-Brandt Beáta és Jenei Tibor.

Az 1. fordulóban (09.20.) a Hajdúszoboszló együt-
tesét fogadták a Nádudvari Sportcsarnokban, zárt-
kapus találkozón. A lányok 14-10-es félidő után 27-
14-re nyertek.

A Balmazújvárosi KK együttese a legutóbbi eredményei 
után az NBIB-ben indulhatott volna, de az anyagiak 
miatt a klub oda, és az NBII-be sem nevezett. Viszont a 
Megyei I-es bajnokságra itt is összeállt egy lelkes csapat, 
mely korábban kézilabdázó rutinosabb és fiatal újváro-
siakra épül.

Szeptember 26-án számukra is elkezdődött a bajnokság. 
A fiúk Hajdúnánáson fogadták a Berettyóújfalu együtte-
sét, melyet magabiztosan, 16-8-as félidő után 37-20-ra 
győztek le.

A 2. körben a csoport legnagyobb favoritjánál, a rop-
pant erős játékoskeretű Nyíradonynál vendégeskedtek, 
ahol a szünetben még a hazaiak 13-9-re vezettek, ám a 
lányaink innen fordítva nyertek 21-20-ra. Ez egy nagyon 
komoly fegyvertény a fiatal, még alakuló csapatunktól! 

Ellenfelünk keretében négy olyan kézilabdázót is talá-
lunk, akik a legutóbbi NBIB-s bajnokságban még a Bal-
mazújvárosi NKK-t erősítették.

A lényeg: újra él a felnőtt női kézilabdázás városunkban!

///  fotó: balmazújvárosi KK

///  fotók: blKsE
A bAJnoKsáG állásA

1. Monostorpályi SE 7 7 0 0 52-3 21 pont
2. Aqua-General Hajdúszoboszló 7 7 0 0 30-4 21 pont
3. Sárrétudvari KSE 7 5 0 2 30-14 15 pont
4. balmazújvárosi Fc 6 5 0 1 18-6 15 pont
5. DASE 7 4 1 2 20-12 13 pont
6. Hajdúnánás FLEXO 2000 FK 6 4 0 2 30-7 12 pont
7. Berettyóújfalu USE 7 4 0 3 12-8 12 pont
8. Derecske LSE 6 3 0 3 22-8 9 pont
9. Nyíradony VVTK 7 3 0 4 14-12 9 pont
10. Kabai Meteorit SE 7 3 0 4 13-15 9 pont
11. Vámospércs Bocskai SE 6 2 1 3 14-12 7 pont
12. Püspökladányi LE 7 2 0 5 8-24 6 pont
13. Hajdúsámson TTISZE 7 1 1 5 15-22 4 pont
14. Hajdúhadházi FK 7 1 1 5 12-46 4 pont
15. DEAC II 7 1 0 6 10-22 3 pont
16. Hajdúböszörményi TE 7 0 0 7 1-86 0 pont

///  Forrás: balmazujvarosfc.hu és mlsz adatbank

///  fotók: Fejes márton
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Szeptember második szombatja min-
den évben az Elsősegélynyújtás Világ-
napja már 2000 óta. A tizenhat európai 
ország kezdeményezésére létrejött vi-
lágnaphoz kapcsolódóan a Magyar Vö-
röskereszt Hősképző Kampánya idén is 
a biztonságos elsősegély nyújtási isme-
retek elsajátításának fontosságára hívja 
fel a figyelmet.

A legnagyobb hazai humanitárius szer-
vezet rövid kihagyás után júniusban, 
biztonságos keretek között indította 
újra a gépjárművezető jelöltek számára 

ajánlott közúti elsősegélynyújtó tanfo-
lyamait és az ehhez kapcsolódó hatósá-
gi vizsgákat. Emellett immár negyedik 
alkalommal vette kezdetét a Magyar 
Vöröskereszt elsősegélynyújtást nép-
szerűsítő, Hősképző Kampánya. 

Az Elsősegélynyújtás Világnapja al-
kalmából egy, az elsősegélynyújtást 
oktatók számára hasznos módszerta-
ni útmutató kiadása mellett döntött a 
szervezet. Az összeállítás neves hazai 
egészségügyi szakemberek állásfogla-
lása, nemzetközi ajánlások és a vörös-

keresztes bázisiskolák pedagógusainak 
javaslatai alapján készült el. 

Napjaikban is sokan gondolják úgy, 
hogy veszélyhelyzetben, egy baleset 
vagy rosszullét esetén nem mernének 
segítséget nyújtani,holott a megfelelő 
elsősegélynyújtó ismeretek birtokában 
bárki életet menthet. A Hősképző Kam-
pány önkéntesei és a Magyar Vöröske-
reszt munkatársai a járvány idején is az 
egymás iránti felelősségvállalás tudato-
sításáért és az elsősegélynyújtás népsze-
rűsítéséért dolgoznak.

20 évEs Az ElsősEGélYnYúJtás viláGnAPJA

65. osztálYtAlálKozó

A dAru tv bAlmAzúJváros 
rEndszErEs, állAndó műsorai
Péntek 17:00 óra  Hírek - Összefoglaló a várost érintő hírekről, rendezvényekről
szombat 10:00 óra Kultúr Percek  - A városi rendezvények, programok felvételeinek közvetítése
vasárnap 14:30 óra Istentisztelet  - A Református Istentisztelet közvetítése felvételről
vasárnap 18:00 óra Hírek ismétlése
Hétfő 18:00 óra   Kultúr Percek ismétlése
Kedd 18:00 óra   Hírek ismétlése
szerda 18:00 óra  Kultúr Percek ismétlése

Amennyiben Testületi Ülést közvetítünk, annak ismétlését az azt követő 
héten hétfőn és szerdán délelőttönként, 10:00 órai kezdettel nézhetik meg újra.

A Balmazújvárosi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 
2020 szeptember 12-én rendezteaz első kirándulást idő-
sek számára, melyen egyedülállók és házaspárok is részt 
vettek. Részt vettünk a Katolikus cigány közösségek 
zarándoklatán. Tartalmas beszélgetést folytattunk plébá-
nos úrral, majd a Máriapócs Lelkigyakorlatos és Zarán-
dokház épületében egy ebéddel folytatódott a program, 
melynek költségeit a Roma Nemzetiségi Önkormányzat 
fedezte. 

///  vadász istván

A járvány alatt is tömegekhez juttatja el az elsősegélynyújtás ismereteit a magyar vöröskereszt.

balmazújváros, 2020. szeptember 14.
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nEmcsAK A 
HúszévEsEKé
A viláG

HorGászvErsEnY
A sziKi tAvon

Balmazújvároson 65 éves, csodálatos osztálytalálko-
zó volt. A sors megadta az idén már 80 éves tanulók-
nak, hogy a régi iskolai emlékeiket felidézzék.

1955-ben voltunk nyolcadik osztályosok a leányis-
kolában. Nagy örömmel és szeretettel üdvözöltük 
egymást. A mi osztályunknak volt legelőször tabló-
képe és ballagása. 

A Tablókép az összetartozást igazolja hosszú éveken 
keresztül. Hálával gondolunk a tanárainkra és az 
elhunyt osztálytársainkra. Minket jól felkészítettek 
az életre. Reméljük, példa lesz a fiataloknak és ők 
követik is a példánkat! Gondoljuk, és reméljük, 
hogy 1 év múlva fogunk még találkozni, így együtt!

álló sor: Pázmándi Ilona, Györfi Juliánna, Német Ilona, R Nagy Anna, Bereznai Éva, Kunkli Piroska, Király 
Erzsébet, Szarvas Zsuzsánna, Dobi Juliánna
Ülő sor: Varga Mária, Szarvas Zsuzsánna, Bencze Zsuzsánna, Lós Margit, Németi Ilona, Király Paula, Nagy Ilona, 
Gém Erzsébet, Pál Ilona

Ismét görbült a bot a Sellő Horgá-
szegyesület évadzáró horgászver-
senyén. Több kategóriában is igen 
jól teljesítettek a résztvevők.

A szEPtEmbEr 27-i 
vErsEnY ErEdménYEi
Gyermek kategória
1. Kordás Kristóf
2. Kunkli  Olivér
3. Gém  Dávid

úszós kategória
1. Tar  István
2. Pál Imre 
3. Györfi  Bence

Fenekezős kategória
1. Posta János 
2. Forgács László
3. Angyalos  Csaba 

A Balmazújvárosi Nőközpont és csapata az augusztusi 4-i nagyrendezvény meg-
szervezését és lebonyolítását követően szeptemberre is négy szabadtéri nagyren-
dezvénnyel készült.

Az EFOP-1.2.9-17-2017-00043 azonosító számú, „A Nők a családban és a mun-
kahelyen – Nőközpont kialakítása Balmazújvároson” című projekt rendezvénye-
inek egyik legfőbb jellegzetessége, hogy minden alkalommal kerekasztal beszél-
getéseket szerveztek, ahol helyi- és országosan ismert és elismert emberekkel 
beszélgettek a moderátorok. 

A szeptemberi hétvégéken felnőttek és gyermekek tartalmasan tölthették el 
együtt a szabadidejüket a rendezvényeken, melynek a helyszínei a Semsey kas-
tély parkja, a Kadarcs és a Veres Péter Kulturális Központ voltak. A nagy szám-
ban résztvevő érdeklődők színvonalas és sokszínű programokat láthattak, hiszen 
a csapatversenyeken és a gyermekjátékok mellett kézműves foglalkozásokkal, 
előadásokkal, főzőversennyel, kulturális fellépésekkel és workshop típusú prog-
ramelemekkel várták a Nőközpont munkatársai a célcsoportjukat és a balmazúj-
városi családokat.

szeptemberi rendezvények:
  ● Szeptember 5: Anya Olimpia
  ● Szeptember 12: Balmaz Challenge
  ● Szeptember 15: Népi Játékok és Ételek fesztiválja a Kadarcson
  ● Szeptember 25: Női Motivációs Nap

csAlád és KarriErPont 
rEndEzvénYEi



balmazújváros város önkormányzata
4060 Balmazújváros, Kossuth tér 4-5.
Tel: 52/580-102, Fax: 52/370-035
Ügyfélfogadás: 
Hétfő: zárva, Kedd: 7:30–18:00
Szerda: 7:30–12:00, Csütörtök: zárva,
Péntek: 7:30–11:30
Szociális csoport - Irodák: Fsz.9., 10.
Helyi adó csoport - Irodák: Fsz. 15., 16., 17.
Építési csoport - Iroda: Fsz. 13.

nAv ügyfélszolgálat
Hétfő: 8:00–12:00, 13:00–16:00, Kedd: zárva 
Szerda: 8:00–12:00, 13:00–16:00, 
Csütörtök: 8:00–12:00, Péntek: 8:00–12:00

Kormányablak 
Balmazújváros Kossuth tér 3.
Okmányiroda, Szociális ügyek, 
Nyugdíjügyek, Gépjármű ügyek
Ügyfélfogadás: Hétfő: 8:00–18:00, 
Kedd: 8:00–16:00, Szerda:  8:00–18:00, 
Csütörtök:  8:00–16:00, Péntek:  8:00–12:00

balmaz intercom Kft.
Balmazújváros, Vasút sor 1/a. Tel: 52/240-049 
Hétfő: 8:00–16:00,  Kedd: 10:00–18:00
Csütörtök: 8:00–12:00, Péntek: 10:00–17:00

temetkezés - Köztemető
Tel.: 52/370-052  
Temetői ügyelet: 30/9588-310

általános segélyhívó 112
Ezen a számon lehet elérni a mentőket, 
tűzoltóságot és a rendőrséget

mentőszolgálat - mentőállomás
4060 Balmazújváros, Dózsa Gy. u. 1.
Segélyhívó: 112
Tel: 52/ 377-224           

orvosi rendelés (szakrendelésekkel)
Központi szám: 52/580-060

Központi orvosi Ügyelet
4060 Balmazújváros, Dózsa György út 5-7.
Tel:  70/370-3104

Ügyeleti idő Hétfő-Péntek: 
18:00-tól másnap reggel 08:00 óráig
Hétvégén, munkaszüneti 
napokon folyamatosan

rendőrkapitányság
4060 Balmazújváros, Debreceni utca 4.
Tel: 52/370- 013

önkormányzati tűzoltó-parancsnokság
4060 Balmazújváros, Debreceni u. 12.
Segélyhívó: 112
Tel: 52/ 370-066     

balmazújváros római Katolikus Plébánia
4060 Balmazújváros, Kossuth tér 17. 
Tel: 52/ 580-623

balmazújvárosi református Egyházközség
4060 Balmazújváros, Kossuth tér 12. 
Tel/fax: 52/370-169
Hivatali órák: H–P: 8:00–12:00

vízmű
4060 Balmazújváros, Nádudvari u. 10.
Web: vizcenter.hu
Tel: 80/205-157

Posta
4060 Balmazújváros, Dózsa Gy. u. 5-7.
Tel: 52/370-140
Nyitva: H–P: 8:00–18:00 
Szo: 8:00–11:00

városgazdálkodás
4060 Balmazújváros, Vasút sor 1/a.
Tel: 52/580-678

balmazújvárosi Kistérség 
Humán szolgáltató Központ
4060 Balmazújváros, Veres P. u. 8.
Tel: 52/580-598
4060 Balmazújváros, Debreceni u. 12. 
Tel:52/370-399

nefelejcs idősek otthona
4060 Balmazújváros, Veres Péter utca 57.
Tel: 52/370-222

vöröskereszt
4060 Balmazújváros, Debreceni u. 12.
Tel: 70/933-8392
Ügyfélfogadás: K és Cs: 9:00–15:00
email: balmazujvaros@voroskereszt.hu

magyar máltai szeretetszolgálat
4060 Balmazújváros, Debreceni u. 12.
Tel: 30/388-2732
Ügyfélfogadás: Csüt.: 14:00–16:00

GYóGYszErtáraK

Augusztin béla Gyógyszertár 
Balmazújváros, Dózsa Gy. u 3. 
Tel: 52/370-043 
Hétfő–Péntek: 8:00-18:00,
Szombat: 8:00-12:00

Korona Patika
Balmazújváros, Veres P. 2/d 
Tel: 52/377-392 
Hétfő–Péntek: 8:00-18:00, 
Szombat: 8:00-12:00

őrangyal Gyógyszertár 
Balmazújváros, Bocskai u 2-4. 
Tel: 52/580-02 
Hétfő–Péntek: 8:00–19:00 
Hétvégén és ünnepnap: 8:00–12:00
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///  Fotó: borza János

Kulturális intézménYEK

veres Péter Kulturális Központ 
Balmazújváros, Kossuth tér 18. 
Tel: 52/580-518, H-P: 800-2000 és Sz: 800-1200

ifjúsági és Közösségi ház 
Balmazújváros, Arany J. 1/b-c 
Tel: 52/821-021, H-P: 800-2000

semsey Kastély 
Balmazújváros, Debreceni u. 2. 
Tel: 52/821-555, K-V: 1000-1800

tourinform iroda 
Balmazújváros, Debreceni u 2. Tel: 52/821-555 
H–P: 900-1700, Szombat:1000-1600

lengyel menyhért városi Könyvtár 
Balmazújváros Dózsa Gy. u. 1. Tel: 52/370-326 
K–Sz: 800-1800, Cs-P: 800-1700, Szo: 800-1200

bAKi Egyesület
Balmazújváros, Batthyány u. 26.. Tel: 70/ 947-3201 
Hétfő-Péntek 800-1600, Szombat:1200-1800


